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  תודה מראש!!!

 

      ... 2222איגרת הפורים העדכנית והעכשוית... נוסח שנת 
ישנה נקודה מעניינת במגילת אסתר: אם תשים לב: המגילה מלאה בתנודות רגשיות... הכל שם רגשי!!! אחשוורוש 

מעצמו... רוצה שכולם יראו כמה הוא עשיר... ואז הוא עושה סעודה... כיף חיים... אין אונס... מה שמתחשק לך...  מתלהב 
ואז הוא מתעצבן על ושתי והורג אותה... ואח"כ הוא אוכל את הלב... ואז הוא מחפש שידוך חמש שנים כמו אחוז 

שוך ממנה תשומת לב והוא לא מצליח... ואז הוא נעלב גם תזזית... וסו"ס הוא כבר מוצא את אסתר... אז הוא מנסה למ
ממנה... ואז הוא מתחיל לעשות פוזות... ובהקבץ בתולות שנית.... ואז המן נכנס לתמונה... מלך הכיתה... כולם צריכים 

שמיד את להשתחוות לי... ואז הגיע תורו להיעלב ממרדכי... אבל להרוג רק את מדרכי זה "קטן עליו" לכן הוא רוצה לה
כל היהודים... ואז אסתר מגיעה לאחשוורוש... ואז היא מתחילה למתוח אותו... יוצרת אצלו סקרנות מוגברת... עד כדי 
כך שבלילה יש לו כבר סיוטים... ה"ילד" לא מצליח להירדם... הוא מתחיל לפתח דימיונות ביעותים... לבנתיים המן 

שים לב: לאורך כל אבל חשוב לו לראות את העץ זה מכל מקום...  מתפוצץ מעצבים ממרדכי... ואז הוא בונה עץ
חוץ מזה... לאורך כל החמש שנים אחשוורוש חי בחוסר  המגילה... הכל מסתובב סביב כל מיני ניואנסים רגשיים כאלו!!!

ות כי הוא ויסות רגשי... מאז שושתי מתה הוא מצד אחד נרגע... ומצד שני פתאום יש לו התפרצויות זעם בלתי צפוי
פתאום נזכר בושתי... כל סגל הארמון היו מאוד שמחים לקבל איזשהו איבחון פסיכולוגי מתי בדיוק קופץ לו הפיוז... 
כדי להיות ערוכים...  ואז יום אחד אחשוורוש נכנס למשבר... מתרחק מהעולם... כבר חודש ימים שהוא מסתגר מעבר 

ש הוראה חדשה: כל מי שמתקרב לאותה חצר אשר לא יקרא אחת דתו לחצר בית המלך הפנימית... בחודש האחרון י
להמית... אפילו המלכה אסתר מורחקת משם... מה קרה?? לא ברור מה הסיפור... מה שכן כולם יודעים... שהמן בוחש 

 רי כך: בקיצור: לאן אני חותר בכל האריכות הזו??? השם בקלחת... ותכל'ס... הבן אדם נמצא במחבוש רגשי עמוק...  
 אם נסתכל על התופעה הזו במבט קצת יותר מקיף ורחב... רואים פה מגמה כללית: 

אבל לפני אחשוורוש... תנחש מי היה  אסתר המלכה!!בתקופת אחשוורוש הדמות הדומיננטית בארמון המלוכה היתה 
בודנצאר או בלשאצר או כל המלכים שהיו לפני אחשוורוש... אם זה נ דניאל איש חמודות!!!הדמות הדומיננטית?? 

  דניאל!!דרייווש... הדמות הכי משפיעה היתה -כורש
שחתכוהו  -מהתמונה... מאז קוראים לו התך יצאלתמונה.. באותו רגע דניאל לפתע  נכנסואילו ברגע שאחשוורוש 

  אסתר המלכה!!!!מגדולתו... הוא כבר לא רלוונטי... וכעת מי הגיע במקומו?? 
)כמובן שמיותר לציין שאצלנו גם דניאל וגם אסתר המלכה... הם לא סתם  הבדל בין דניאל לבין אסתר המלכה???כעת צריך להבין מה ה

בייחס לראש הגוי  דמויות דומננטיות בעלות השפעה בארמון המלכות... אצלנו דניאל ואסתר זה שתי דמויות הוד שכל דבריהם ברוח הקודש...(
שנקראת אסתר  השתדלנית החדשהשעד כה נקרא דניאל לבין  ן היהודיהשתדלשל ארמון המלוכה מה ההבדל בין 

 המלכה??
 ההבדל הוא מאוד חד!! בולט!!! וצף על פני השטח: 

דניאל שייך לתקופה של )בסה"כ( כמה עשרות שנים לפני אסתר!!! דניאל שייך לדור של נבוכדנצאר שנקרא "רישא די 
זק!! נבוכדנצאר יודע יותר מידי טוב מה הוא רוצה מעצמו... נבוכדנצאר דהבא"! )עיין דניאל ב'( לנבוכדנצאר יש ראש ח

 רק מה?? )וכמובן אכזרים ומרושעים...(הוא האחרון שצריך להסביר לו מה הוא רוצה מעצמו... הוא מציב לעצמו יעדים ברורים 
ודע... אבל מה ה' רוצה מה הוא רוצה מעצמו הוא י מה אלוקים רוצה ממנו...מה שהיה כן חסר לנבוכנצאר זה לדעת 

כאן צריך את דניאל איש חמודות... דניאל הוא חכם הרזים!!! וברגע שנבוכנצאר  למידע הזה לא הייתה לו גישה!!!ממנו... 
חולם חלום ואף אחד לא יודע לגלות לו מה ה' רוצה לומר לו... כעת קוראים לדניאל שחמוד ויקר בשמים ולכן ה' מגלה 

דנצאר... כשבלשאצר רואה כשמגיעה פיסת יד שמימית ורושמת כתב סתרים על הקיר... כאן לו מה הוא רוצה מנבוכ
בלשאצר קורא לדניאל שיגלה לנו את התעלומה מה המסר שאלוקים רוצה לומר לנו כאן... ולכן דניאל מאוד מאוד 

 דרייווש... -נחשב במלכות נבוכדנצאר ובלשאצר וכורש
אצל אחשוורוש התעלומה אחשוורוש זה כבר בן אדם מסוג אחר לגמרי לגמרי!!  אבל ברגע שאחשוורוש נכנס לתמונה??

מה עובר עליו  מה הוא רוצה מהחיים שלנו...אלא להבדיל אלפי הבדלות מה אחשוורוש!!!  מה ה' רוצה ממניהיא לא 
ות שהוא בעצמו לא למען ה'!!!! מה זה הכריזות האלו כל שני וחמישי.. אחשוורוש כל כולו סמבטוחה אחת של פרצי רגש

מצליח לזהות מה הוא רוצה מעצמו... פה לא צריך אנטנה נוסח דניאל שמגיעה עד השמים כדי להגיד לאחשוורוש מה ה' 
פה אדרבה... פה צריך איזה מטפלת רגשית  )הלוואי והיינו אוחזים במקום הזה(רוצה.. כי זה לא הנושא!!! אנחנו "לא שם..." 

ו אחשוורוש שכל מי שרק נזכר בו חש בראשו.. שהיא תצליח לחדור לתסבוכות של נפשו שתחדור ותכנס לראש של אות
המבולבלת ותשחרר אותו משכבות המחסומים הרגשיים שגורמים לו להתפרצויות וחרדות היי ודאון הבלתי צפויות 

 שמשגעות את כולנו... 
סתר שתסביר לו מה עובר עליו ותעשה לו סדר נבוכדנצאר לא היה צריך את א זו קריירה חדשה!!! זה סוג תפקיד חדש!!

  אבל אחשוורוש???במחשבות... הוא ידע בדיוק מה שהוא רוצה.. כל מה שהיה חסר לו זה לדעת מה אלוקים רוצה. 
איפה... אחשוורוש אף פעם לא היה צריך את שירותיו של דניאל... הוא לא אוחז במקום הזה... קודם כל שהוא יבין מה 

מו... זה כמו ילד שעד גיל בר מצוה הוא קודם צריך לגדול ולהבין מה הוא רוצה מעצמו... ורק אז הוא הוא רוצה מעצ
 מתחייב במצוות ואז אפשר לצפות ממנו שיבין מה ה' רוצה ממנו... 

 בגיליון זה... 3-4ההמשך בעמוד 
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 ברוך "נחמני" היהודי!!! מישהו בכלל יודע מי זה נחמני??
נמצאים אנו בערב ימי הפורים... ערב קבלת התורה ברצון... בימים אלו שניטשת מלחמה עזה בין 

ם ואנשי הצלה שנמצאים יצבא רוסיה לאוקראיינה... בשעות אלו ישנם מלאכי חסד יהודים... חובש
שם הם עומדים לסייע לכל היהודים הפליטים שבורחים מהתופת מו תחת אש במסירות נפש שם

וזוכים להציל נפשות מישראל... מדובר בשליחות קודש ואשרי חלקם!!! לכל הדעות מותר לחלל 
ת שבת בשביל להציל נפשות שם באותה מלחמה... ואפילו ספק פיקוח נפש מותר ומצוה ללכ

להציל... מיותר לציין את גודל הערכה שיש לנו אליהם... וכל המציל נפש אחת מישראל כאילו 
  עד כאן ברור!!!! קיים עולם מלא...

שהוא נהיה  ל אומרים לגבי מרדכי היהודי שדווקא מאזבמקביל מותר לנו לזכור שחז" אבל!!!
אחיו" ודרשו חז"ל:  לרוביה "רצוי "דורש טוב לעמו ודובר שלום לכל זרעו..." הרי במקביל הוא נה

שים )רש"י(,  והיה בטל מתלמודו""מלמד שפרשו ממנו מקצת סנהדרין, לפי שנעשה קרוב למלכות 
על כל  כלל ישראל מגזירת כליה כל אנחנו מדברים כעת על מרדכי היהודי, שזכה להציל את לב:

ד את כל היהודים... המן שביקש להשמיד להרוג ולאבאת גזירת  המשתמע מכך!!! היתה פה
שהוא היה  ת הגזירה וכתוצאה מזה נתגלגל הדברלבטל אוומרדכי נאלץ במסירות נפש לפעול 

תכל'ס... בשורה אבל משנה למלך אחשוורוש...  וכרח לקבל את מקומו של המן ולהיהפך להיותמ
ורה יותר התחתונה... כעת הוא נאלץ לעסוק בתורה קצת פחות... והיות וקיי"ל: ש"גדול תלמוד ת

פחות!!! כמו  אחדמהצלת נפשות" לכן מכאן ואילך פרשו ממנו קצת סנהדרין... והוא ירד בדרג 
 ,חמשה ולבסוף בתר ארבעהשמפורש בגמ' מגילה )טז:( "מעיקרא חשיב ליה למרדכי בתר 

מרדכי  ה. רעליה ד.שריה  ג. נחמיה ב. ישוע א. אשר באו עם זרובבל" '(עזרא במעיקרא כתיב: )
 ינחמנ ה. רעמיה ד. עזריה ג. נחמיה ב. ישוע א. הבאים עם זרובבל" ו'(נחמיה )ולבסוף כתיב  "בלשן

למה מרדכי פתאום נמנה אחד אחרי נחמני בו בזמן שלפני כן הוא היה  מרדכי בלשן..." ולמה?? ו.
בגלל שהוא הוצרך )בעל כרחו( לעסוק בהצלת נפשות... מה לעשות!!! תלמוד תורה  אחד לפניו???

יותר חשוב... ולכן אותו אחד מסנהדרין שנקרא "נחמני" שעד עכשיו היה ממוקם במקום הששי 
   ...אחרי מרדכי!! כעת "נחמני" ממוקם במקום החמישי ואחריו מרדכי

לדקלם את זה כולנו יודעים... בפרט שזה מאמרי חז"ל  את המאמרי חז"ל האלו הזה כולנו יודעים...
 ין עצמנו: מישהו מאיתנו מסוגל להפנים את זה???אבל בינינו לבמפורשים...  

  "נחמני"!!! -בא ניקח את אותו אחד מהסנהדרין שהגמ' מציינת את שמו
זה הרי כמעט  לא!! רבש"ע: האם פעם שמעת את שמו של אותו אחד מסנהדרין שנקרא "נחמני"??

 די תשועתו היאאי שם בספר עזרא ונחמיה... בו בזמן שמרדכי היהו פעם היחידה ששמו מוזכר
... כולנו נשענים על זכותו הקדושה ועל ההשפעה לנצח ותקוותו לדור ודור סמל ודוגמא אצלנו

זה לא  כל אבל  .. ברוך מרדכי היהודי... שהוא השפיע במסירות נפש בימים ההם בזמן הזה.
 שיכל להרשות פחות... אז "נחמני" ברגע שמרדכי נאלץ לעסוק בתורה טיפ טיפהש סתירה!!!

נהיה  הרי כעת הוא ...אם הוא היה עד כה מדורג אחד אחרי מרדכי לעצמו להמשיך לעסוק בתורה...
 אחד לפניו... 
אותו "נחמני" לא יצא מלפני המלך בלבוש מלכות תכלת וחור ועטרת זהב גדולה...  שלא תבין:

ם מתחפשים אנחנו לא אומרים ברוך נחמני היהודי... אף ילד לא התחפש לנחמני היהודי... כול
למרדכי היהודי כי... כי באמת מרדכי היהודי הוא סמל ודוגמא ו"שושנת יעקב צהלה ושמחה... רק 

... ח ותקוותו לדור ודור"!!! אבל תכל'סבזכות ש"בראותם יחד תכלת מרדכי שתשועתו היתה לנצ
ותר סו"ס בבית המדרש נחמני המשיך להיות יותר ממרדכי... אז בשורה תחתונה נחמני נחשב י

 ממרדכי!!!! 
 אתה מבין את זה?? אתה מסוגל לעכל את זה??

בימים אלו שיש יהודים יקרים שזוכים להציל נפשות אי שם במזרח אירופה... כל הכבוד  אז הנה!!!
 אבל עדיין!!! מי יותר נחשב??להם ותפילתנו שהם יזכו להציל כמה שיותר נפשות... 

תחיל בייתר שאת ובייתר עוז את מסכת יבמות או וה שקובע עיתים לתורה אתה!!! אותו יהודי
!!!! ואם באותה שעה שאיש ההצלה נכנס בתוך ההפצצות כדי להציל לחילופין את המשנה ברורה

מהלך כאן במקום מבטחים ונכנס לבית המדרש  אתה באותה שעה ל... אםנפש אחת מישרא
 אתה יותר חשוב ממנו!!!!ועוסק בתורה... 

ורת נפש עצומה ואין הקב"ה מקפח שכר כל בריה זה לא סתירה שתכל'ס זה שיש כעת מצידו גב 
מה נעשה... כמה שזה נראה אבסורדי אבל אמונים אנו על אתה דבוק באילנא דחיי יותר ממנו... 

 דברי חז"ל: שגדול תלמוד תורה יותר מהצלת נפשות... 
  ..אתה יודע מה?? בשביל לחדד את התפיסה הזו... בא נעשה משהו מעניין.

לקרא מאמר זה עוד לפני יום התחפושות... רוץ הבייתה מהר  עדיין לא מאוחר... אם תפסיק אם זה
חפש למרדכי היהודי אלא ל"נחמני..." ע את יענקי או מוישי שלך שהשנה לא יתותנסה לשכנ

 השנה מתחפשים לנחמני!!! אה...?? מה אתה אומר על הרעיון?? 
מסכת שש בסנהדרין, ועכשיו הוא במסכת חמש, מתחפשים כן... אותו נחמני שעד היום היה ב

"למה מה קרה..."  אתה אולי בעד!!! אבל מה אפשר לעשות שהילד לא ירצה... כי...לנחמני!! אה...  
הזה שצריך להתחפש אליו... מילא "יענקלה הכונס..." לפחות יש עליו שיר  "נחמנימי זה אותו "

 זה נחמני...? איך הוא בכלל נראה??. אבל "נחמני"?? מי ואולי גם מצגת..
לך תסביר לי שנחמני לא צריך להיות מישהו מיוחד ש"יצא מלפני המלך בלבוש  אז זהו שלא!!!

מלכות תכלת וחור..." זה מישהו כזה שיוצא כמו אבא מהבית כל ערב... והולך לבית מדרש ללמוד... 
נע את יענקי להתחפש ל"נחמני..." לך תסביר את זה לילד!!! אז כנראה השנה כבר לא נצליח לשכ

קצת מאוחר מידי להחדיר בו את העומק הזה... אבל כבר מעכשיו!!! כבר מפורים הזה תתחיל 
לטפטף לו ובעיקר לעצמך! שנכון... כשאני יוצא מידי בוקר וערב לבית המדרש ואף אחד לא מרכיב 

מציל נפשות ואני גם לא  אותי על סוס ואף אחד לא אומר ככה יעשה... אף אחד לא מצלם אותי
זוכה לסיקור מלהיב בעיתון... אבל "נחמני" ממשיך להיות נחשב ומוביל עוד יותר ממרדכי... מה 
לעשות!! היות והוא זוכה להמשיך לעסוק בתורה קצת יותר ממרדכי אז ברשימה הוא נחשב אחד 

צון... ואי"ה עד שנה נתחיל להפנים את זה כבר עכשיו ביום הפורים של קבלת התורה בר לפניו...
 הבאה זה יהיה כ"כ עמוק אצלנו... ששנה הבאה הילד שלי כבר ירצה להתחפש ל"נחמני" היהודי!!! 

 זו תורה!!!! כן תהיה לנו...  --ליהודים היתה אורה
 

 לכל ילדי ישיבת מרדכי הצדיק!!!
.. לראות אתם שמידי שנה בשנה מרנינים את הלב של כולנו.

אבל אתכם יושבים ולומדים בעיצומו של יום פורים בהתמדה... 
אמנם קוראים לכם "ישיבת  תרשו לי להגיד לכם נקודה קטנה:

מרדכי הצדיק" ואתם כעת יושבים יחד עם מרדכי הצדיק 
ועוסקים בתורה ועוד כמה רגעים יופיע כאן המן וירכיב את 

העיר שושן תצהל מרדכי על הסוס וכולם ישירו "ככה יעשה" ו
 אבל!!! פרט אחד אסור שנשכח:ותשמח... 

... המקוריתשל אותה ישיבת מרדכי הצדיק  המקורייםהילדים 
מדובר היה בילדים ששרויים בצום כבר ביום השלישי 
ברציפות!!! האמהות שלהם הגיעו ורצו לתת להם משהו 
לאכול... אבל הם סרבו והמשיכו להיצמד למרדכי היהודי 

. המן מגיע וקושר אותם באזיקים והם ממשיכים ולתורתו..
לדבוק בתורה בכל מצב... מה קרה?? למה הם נצמדו למרדכי?? 
מה... הוא הבטיח להם עוד כמה פרסים?? הבטיח להם הגרלות 

הוא לא הבטיחו להם   לא!!! ממש לא!!!ושי לכל משתתף?? 
כלום... אדרבה... הם ידעו שלהיצמד למרדכי בימים שכאלו זה 

ק יותר מסוכן... אבל אנחנו רוצים לידבק לתורת ה' ולהמית את ר
 עצמנו באהלי ה'...

נכון שאנחנו זוכים ללמוד בישיבת  אי לכך צריך לזכור שנכון!!!
מרדכי הצדיק... אבל עדיין יש איזה הבדל פצפון בינינו לבינם!!! 

אותה שעת לימוד... אנחנו הולכים לקבל פרסים יקרי ערך בסוף 
ואילו הילדים של ישיבת מרדכי הצדיק לא כ"כ "בנו" על זה... 
מה שבטוח לא הבטיחו להם פרסים... וגם כל החגיגה עם המן 
שמרכיב את מרדכי על הסוס זה לא היה בתכנית המקורית... 
אפילו אזני המן עדיין לא היו מוכנים לאכילה... וגם אם קיבלו 

ו אותו... כי הם היו עדיין באמצע שם פעקאלע הם לא אכל
 התענית...

 כלפי מה הדברים אמורים???

אף אחד לא ביקש מאיתנו להיות כמו אותם צאן קדשים  שצמו 
מה שכן אולי אפשר לצפות מאיתנו שגם  אבל!!!שלושה ימים... 

אם יקרה חלילה וחס שבישיבת מרדכי הצדיק תורגש איזה 
סים והממתקים... או ירידה קלה בסטנדרטים וברמה של הפר

לחילופין בישיבת בין הזמנים הקרובה יהיה איזה ירידה קלה 
 במלגות בכמה שקלים פחות...

סו"ס החלטנו  גם אז אפשר להמשיך לבא ולפקוד את בית ה'!!!!
שהולכים על הליגה של "ישיבת מרדכי הצדיק..." אז שם לימדו 

לידבק אותנו שגם אם לא תמיד מקבלים משהו... גם אז אפשר 
בתורה... אבא יקר: אתה מבין לבד שהמסר הזה לא מיועד 
בשביל הבן שלך... זה בעיקר עבורנו... מאוד מרנין את הלב 
שמגיעים לבית המדרש בפורים ולראות שהבית מדרש מפוצץ 
בילדים שלומדים עם ההורים שלהם... אבל במקביל צריך 

חנו נזכור לשמור על האיזון הנכון ועל שהילד יזכור ובעיקר אנ
שללמוד זה נכון וצריך גם אם לא מחולק בסוף שי לכל 
משתתף... גם אם הש"י עולמות לא מחולקים מיד בתום הלימוד 

 אלא לעתיד לבא, 

 מותר לנו להכין את הקרקע ולו בשביל טהרת הלב:
מה יקרה אם הפרסים יהיו השנה שוים טיפ טיפה פחות?? מה  

שקל על שעת  078חילק יקרה אם הכולל פורים ששנה שעברה 
לימוד בפורים... מה יקרה אם הסטנדרט ירד לחמישים אחוז... 

לא האם מיודעינו ימשיך לבא ללמוד?? לא בקשנו להיות בצום... 
בקשנו לשבת עם אזיקים...  אבל אם כבר מדברים על "ישיבת מרדכי 
הצדיק" זה מחייב אותנו לקצת יותר נאמנות לה' גם אם המתן שכרה 

תמיד מרשרש מול העיניים ממש... כמה שמרגש לראות את  הוא לא
הלימוד בעיצומו של פורים... עוד יותר מרגש יהיה שבוחן לבות וכליות 
יוכל להעיד שבנו יקירו ימשיך לפקוד את הבית מדרש גם אם המתן 
שכרה לא תמיד תמיד יופיע בצידה... )עכ"פ לא במקום...( או אז!!! 

ז נוכל בלב שלם להחשיב את עצמנו אחרי מחשבה טהורה שכזו א
 ולקרא לעצמנו בגאווה גלויה תלמידי ישיבת מרדכי היהודי... 

 

 



 

  

)המשך( איגרת הפורים העדכנית 
 והעכשווית...

יש הבדל מהותי בין הגישה ובאמת אם תשים לב: 
אסתר אף פעם לא  של אסתר לגישה של דניאל...

שדניאל היה אומר אומרת לאחשוורוש מה 
לנבוכדנצאר... דניאל היה נותן מוסר 
לנבוכדנצאר... תדע לך שיש בורא עולם שהוא 
הבוס והוא כועס עליך!!! תזהר!! אם לא תתרסן ה' 

)אגב: החולה נפש הראשון יעשה אותך חולה נפש... 

בהיסטוריה באופן מוצהר.. זה היה נבוכדנצאר שה' נטל ממנו 

לעומת זאת אסתר מעולם  (את הבינה במשך שבע שנים
לא נתנה מוסר לאחשוורוש... אף פעם היא לא 
אמרה לך: יש בורא עולם ויש דין ויש דיין ואיך 
אתה מעיז לבטל את בנין בית המקדש או איך 
אתה מעיז לגזור שמד על בניו של מקום... לא!! 
אסתר לא מדברת עם אחשוורוש מילה וחצי מילה 

אחשוורוש אוחז הרבה כי על בורא עולם... למה??? 
לאחשוורוש חסר מודעות עצמית לפני כן!! 

מינימלית... הוא בן אדם שחי כל היום את 
הנהנתנות והבולמוס של מילוי הסיפוקים שהוא 
עדיין לא קולט את עצמו... לאחשוורוש אין בעיות 
עם בורא עולם... הבעיה שלו זה עם עצמו... צריך 

דר לו את קודם כל להסביר לו את עצמו... לס
הראש... אח"כ ננסה להתחיל להסביר לו מה ה' 

 רוצה ממנו...

--- 

  וכאן מתחדש  יסוד גדול שבדור שלנו זה קריטי!!!

עם מי אפשר להתחיל לדבר על בורא עולם ויראת 
שמים?? עם מי שיש לו מינימום של מודעות 
עצמית.. אבל מי שאין לו מודעות עצמית... עיקר 

 מול עצמו!! ---.. זה קודםהעבודה שלו בשלב זה.

קודם תבין את עצמך... אח"כ נתחיל לדבר איתך 
 אגב: אני מוכרח לומרמוסר ויש דין ויש דיין.. 

שהמשפטים מהסוג הזה פעם היו מאוד זרים 
כי... כי  )ועד היום צריך קצת להסתייג מהם(ומנוכרים לי... 

אתה רואה היום בן אדם שלא שולט בעצמו ונופל 
אז פעם היו כופתים אותו לעמוד  ברוחניות..

ונותנים לו מלקות וצועקים עליו צא טמא 
ממחננו... ואילו היום פתאום המנגינה השתנתה... 
תקשיב... זה יושב אצלך על מצוקה... אתה צריך 

)והאמת היא לגשת לאיש מקצוע... טיפול רגשי... 

שאני גם כבר מזהה אצל עצמי שיש מחדלים מסוימים 
שבים אצלי על איזה מחסום רגשי שצריך לשחרר ברוחניות שיו

לפעמים אני פתאום נתקף במחשבה... רגע...  אותו(
רגע מאיפה הבאתם את המנגינה החדשה הזו?? 
למה לא שמענו על זה במשך כל הדורות?? מה 

 נשתנה הדור הזה מכל הלילות והדורות??

וגם בבית  אז הנה!!! יש לזה תקדים בהיסטוריה!! 
מקור .. זה מאוד בולט בהבדל בין מדרש שלנו..

של  מקור הרשעותשל אחשוורוש ל הרשעות
גם נבוכנדצאר וגם  שתבין: נבוכדנצאר..

אחשוורוש... שניהם התנכלו לבית המקדש... זה 
החריב את ביהמ"ק וזה ביטל את בנין ביהמ"ק... 

נבוכנדנצאר החריב את  אבל שים לב להבדל:
ב שהוא ביהמ"ק כי הוא היה רשע... הוא חש

אלוהים "אעלה על במתי עב אדמה לעליון" ולכן יש 
עליו נבואות זעם שה' יעניש אותו וישליך אותו 

הסיפור  אבל אצל אחשוורוש??מקברו כנצר נתעב... 
הוא אחר לגמרי... הוא ביטל את בנין ביהמ"ק בגלל 
יש לו אשה קלאפטע שקוראים לה ושתי שהיא 

ית שסבא מאיימת עליו שלא יעיז לבנות את הב
שלה החריב.. יש לו איזה המן וממוכן שמסובב אותו 
על האצבע ומוציא ממנו אישורים... ובכלל... יש לו 
חרדות לא ברורות מהיהודים... יש לו איזה פחד לא 

)עובדה מוסבר שהיהודים ישתלטו לו על המלוכה... 

שהוא לא ישב על כסא מלכותו עד שהוא לא וידא שהאיום של 
יו... וגם כשאסתר פתאום מופיעה בהפתעה ביהמ"ק מאחור

לפניו והוא מקבל אותה בסבר פנים יפות... מה לך אסתר 
עד בית  -המלכה.. המשפט הבא הוא: עד חצי המלכות

המקדש!!! אתה רק קולט איפה זה תקוע אצלו... עד עצם היום 

בקיצור: אצל הזה לא זכיתי להבין מאיפה זה נתקע לו...( 
טע של רשעות.. זה יותר קטע אחשוורוש זה פחות ק

של הסתבכות ואובססיה... זו האשה הקלאפטע... 
זה המן שמשגע אותו ומכניס אותו לבידוד חברתי 

 מרצון... זה כל מיני חרדות מוזרות... 

הוא צריך  נו... אז אחשוורוש צריך שיחת מוסר??
שדניאל יגיד לו שה' כועס עליו?? מה הקשר? לא זה 

ז שם... הוא הרבה לפני כן.. הנושא!! הוא לא אוח
ולכן באמת לאורך כל  ויסות רגשי!!הוא צריך בעיקר 

הדרך לא כ"כ מצינו שאחשוורוש נענש... היה פה 
בעיקר את אסתר שסידרה לו את הראש. עשתה לו 
חשיפה מבוקרת ובמהלך המפגש המשולש היא 
הצליחה להסבירה לו שהמן אחראי לכל 

רון... הנה לך ההתפרצויות זעם שלו בעשור האח
אחשוורוש שחי בסה"כ עשרות שנים בודדות אחרי 
נבוכדנצאר ותראה איזה הבדל תהומי בכל הגישה 
לפשעים שלו!! אסתר לא מדברת איתו מילה על 
יראת שמים ותשובה כמו שדניאל אמר 
לנבוכנדנצאר... היא פשוט מעניקה לו קצת מודעות 

 עצמית... אז זהו!!!

עמוק עמוק בתפיסת  שאנחנו בדור הזה נמצאים
 חיים נוסח אחשוורוש!!

אנחנו מסווגים לגמרי לגמרי לסוג של אחשוורוש!!! 
אצלנו ברוב הפעמים עיקר הבעיה זה חוסר מודעות 
עצמית... ולכן אצלנו הנושא הוא לא רק מוסר ויראת 
שמים ותשובה... אלא גם בעיקר לזהות את 

 עצמנו!!!

--- 

   תכל'ס: כלפי מה הדברים אמורים??

הנושא של מודעות עצמית תמיד היה חשוב 
ומהותי!! רק פעם הוא היה מובן מאליו. כמו שכל 
אחד מכיר כל פינה בבית שלו וכל קרצוף בארון 
ספרים שלו.. ככה כל בן אדם נורמלי אמור להכיר 
בראש ובראשונה את עצמו.. לכן במשך כל הדורות 

)איך חז"ל מודעות עצמית זה לא היה נושא!!! 

"אין אדם -רים?? שיש כמה דברים שמכוסים ואחד מהם אומ

אבל!!!! במאה חמישים שנה  יודע מה בלבו של חבירו"(
האחרונות העולם עבר שינוי!!! וכיום אדם בעיקר 

ולמה?? כל זה  אינו יודע מה בלבו של עצמו!!!!
כתוצאה מחופש הביטוי והדמוקרטיה שהפציעה 
 לעולם... והיא הביאה איתה את ההפקרות

והמתירנות בשילוב של הטכנולוגיה המתקדמת... 

ברגע שיש אפשרויות בלתי מוגבלות  ודווקא!!!
ואתה עושה מה שאתה רוצה... כאן מתחיל ג'ונגל 
של יצרים שמאבד ומטשטש לנו לגמרי את 

 המודעות העצמית

כשאתה מגיע לגן חיות יש מפת מאוד  שתבין:
יזים ברורה!!! תפנה ימינה זה הפינת ליטוף של הע

והאפרוחים... ישר עד הסוף זה האריות והנמרים... 
ומאחורה הכלוב של הקופים.. ומעתה: כל זמן שכל 
חיה נמצאת בכלוב שלה הכל ברור!!! תחליט איזה 
חיה אתה רוצה לראות... ולך.. לך תראה... תהנה.. 

 לכל חיה יש את הפינה שלה ושלווה בחווה... 

הגן החיות שיום אחד מנהל  אבל!!! תאר לעצמך
השתגע... והחליט לפתוח שטיבלאך... לתת חופש 
ודרור לכל החיות... ויום אחד הוא פתח את כל 
הכלובים... וקדימה. צענטער... גר זאב עם כבש... 
אתה מבין לבד שנהיה פה אנדרלמוסיה... ואתה 
שומע בליל של קולות ואתה לא יודע מי מתקרב 

. אתה כבר אליך מקדימה ומי קופץ עליך מאחורה..
לא יכול להסתובב בגן חיות בנחת עם תרמיל 
ולראות כל חיה בכלוב.. ולראות גם מה כתוב לה... 
לא אדוני!! דבר ראשון: החיות בכלל לא נמצאות 
בכלוב... וחוץ מזה... תזהר... לך תדע מי עוד רגע 

 מזנק עליך מאחורה... 

עד לפני כך וכך שנים שהעולם  על אותו משקל:
החופשי והמופקר.. עדיין לא השתלט על העולם.. 
ואדרבה... היה דיכוי ודקטטורה! דווקא אז היה לכל 

כי נכון שיש לי גן  מודעות עצמית!!אחד הרבה יותר 
חיות בתוך הלב... אבל סו"ס לכל חיה יש את הכלוב 

היות ויש לי  ואיפה התבטא הכלוב הזה???שלה...  
יכול להגשים תמיד  לאהרבה משאלות לב שאני 

אותם... ממילא הרצונות שלי כלואים בתוך כלוב.. 
ואז יש לי אפשרות לזהות את הרצונות שלי... יש לי 
סקרנות!! געגועים!! אהבה וכו' וכו' פעם לכל רצון 
היה את הכלוב שלו שמשם הוא הגיח!! משם הוא 
התבטא, אבל היום?? אם אני מתגעגע למישהו... זה 

אני מחייג אליו... ואם מתחשק עניין של שניות עד ש
לי לשמוע שיר... תוך ארבע שניות הנגן מתחיל 
לפעול... ואם אני מסוקרן תוך שניה אני מעודכן בקו 
נייעס... ואם אני משועמם אז... אז בורחים לרשת.. 
במילים אחרות: מנהל גן חיות פתח את כל 
הכלובים... קדימה... כולם אהובים... כל הגן חיות 

'נגל אחד גדול... ברגע שכל משאלת לב נהיה גו
מוגשמת היום תוך שניות... במקום לעמוד נינוח מול 
כל חיה שנמצאת בכלוב!!! לשמוע אותה!! אנחנו 

 אז יש לזה מחיר!!!מיד עסוקים בלשחרר אותה... 
איבדנו את המודעות העצמית שלנו!!! כל הקולות 

י בוקעים ביחד בעירבוביה... ואתה לא יכול לזהות מ
פה הטגריס ומי פה האפרוח... אתה לא יודע להבחין 
בין טוב לרע.. אפשר להאריך בזה המון... אבל 
מקוצר היריעה אני נאלץ לדבר ברמזים... אני רק 

 אתן לך דוגמא וממנה תקיש הלאה... 

שאני סיפרתי פעם לחבר שלי שיש לי שעות בחיים 
  משועמם!!!

עסוק לפעמים הוא הזדעזע... מה... אדון אז נדברו ה
 משועמם?? 
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אמרתי לו: רגע.. ואתה?? מה... אתה אף פעם לא 
 משועמם?? 

הוא ענה לי: לא!! לא זכור לי מתי פעם אחרונה 
 הייתי משועמם... 

אמרתי לו: אדוני היקר... בטח שאתה לא 
משועמם... כי כל פעם שאתה משועמם, אתה 
ברחת לקווי נייעס.. לוואצפ... בטח... שם אף פעם 

משעמם... אז זהו שאני לא בורח לרשת...  לא
 הכלוב של השעמום!!!כשמשעמם לי אני עומד מול 

אבל זה ונכון... לא כיף להרגיש בכלוב של שעמום!! 
טוב לי שאני מזהה את החיה הזו... כי  כדאי!!!

כשאני מודע לשעמום שלי, והרי להיות משועמם 
ס זה לא כ"כ כיף... אז יש גבול כמה אני יכול לטפ

על הקירות משעמום... ולכן אין לי ברירה ואני נאלץ 
לעשות משהו עם עצמי ולכן החלטתי יום אחד 

יום אחד מרוב שעמום!!  להתחיל לכתוב עלון...
החלטתי שאני מתחיל ללמוד עוד כמה שעות 
ביום... למה? מרוב שעמום!!! אבל חבר שלי שלא 
 היה מוכן לעמוד מול הכלוב הזה... וברגע שהיה לו
קצת משעמם... הוא מיד פתח בסערה את הכלוב 
של השעמום וברח משם לרשת... אז הוא אמנם 
השתחרר מהכלוב של השעמום... אבל דווקא בגלל 

לומד  לאזה עד עצם היום הזה חבר שלי חצי יום 
עובד... תנחש איך הוא יצא כזה גוש  לאוחצי יום 

בטלה מהלך??  כי מאיפה יש לו זמן... מה... הוא 
שועמם כמוני?? מה... אתה לא יודע? רק אברכי מ

)מכיר את המשפט הזה...? בטח!!! רק כולל משועממים... 

אברכי כולל מוכנים להתמודד מול שעמום ולעשות איתו 
משהו... כן... אני מעשרה בטלנים!!! והיות ויש גבול כמה אני יכול 
להתבטל... אז אני תופס את עצמי לידיים ומתחיל ללמוד 

  וך את הזמן לנצח...(ולהפ

דווקא  הנה לך דוגמא של חוסר מודעות עצמית!!!
בגלל שיש היום חופש והפקרות ואתה יכול לפרוק 
שעמום בקלות... אז במקום להתמודד מול הכלוב 
הזה ולזהות שיש לי זמן ואני יכול לייקר אותו 

נצחים... הרי ברגע שחבר שלי ולהוציא ממנו נצח 
פרץ את הכלוב ופרק את השעמום ברשת. הוא 
אפילו לא מזהה עד כמה הוא קרחון אחד גדול של 
שעמום!!! אתה קולט? אני נשארתי פה המשועמם 
שסופר אוטובוסים.. והוא יצא האיש העסוק שאין 

 לו דקה מיותרת... אתה קולט את האבסורד??? 

. פעם בן אדם היה עומד על אותו משקל בגעגועים..
מול הכלוב של הגעגועים... ואין מה לעשות!! אבל 
היום שיש לי פלאפון... וברגע שנזכרתי בבית מיד 
התקשרתי... אז אמנם פרצנו את הכלוב של 
הגעגועים... אבל במקום להרויח משהו... הפסדנו 
את המושג געגוע!!! איבדנו אותו... היום כמעט 

 המושג געגוע...ואנחנו לא פוגשים את 

 הרעיון הוא פשוט מאוד:וכן הלאה וכן הלאה... 
כשמשאלות הלב נמצאים בתוך כלוב!!! אני מודע 
לרגשות שלי ואני לומד לווסת אותם... אני יודע 
לקחת אותם במינון הנכון ולמקום הנכון... אבל 
כשמשאלות יכולות להתגשם באותו רגע... אני 

ם... לא מודע פשוט מאבד אותם... לא פוגש אות
להם... ואז מפריע לי משהו ואני אפילו לא יודע 
מה... חבר שלי מת משעמום מול הרשת והוא לא 
מצליח לזהות שהוא סובל מריקנות ושעמום... 
אנחנו משוועים לקצת אהבה... לקצת געגועים... 
אבל אנחנו לא מזהים את זה כי... כי ברגע שהיה 

 לנו געגוע מיד פרקנו אותו...

י שאמרתי... אפשר להרחיב בזה בלי סוף... וכמה וכפ
 חבל שאין מקום...  

--- 

אני רוצה לומר לך נתון  כעת נחזור לאחשוורוש!!
 מפחיד: 

אם פעם היה אחשוורוש אחד ויחיד... הרי כיום 
אחשוורוש היה האדם שתבין: כככולנו אחשוורוש!!!!  

הכי עשיר בעולם... כל משאלת לב שהיה לו תוך רגעים 
עם כל  אני שואל אותך:ספורים הוא היה מקבל... 

הכבוד לאחשוורוש... תגיד לי: האם היה לו מזגן 
 לא!!שלוחצים על כפתור ותוך רגע החדר ממוזג?? 

האם היה לו אפשרות באמצע הלילה ללחוץ על מתג 
אם  לא!!!וכל הארמון היה לפתע מאיר באור יקרות?? 

. הוא יכל מדינות.. 721-הוא רצה לשלוח הודעה ל
 )רק תוך ג' חודשים כמבואר...( לא!!לעשות את זה ברגע?? 

ק"מ תוך שעתיים  222האם היה לו אפשרות לגמוע 
אחשוורוש לא... ואני??? אני  לא!!!ברכב אוטומטי? 

 כן!!!!

זאת אומרת: מפחיד לחשוב על זה... אבל כמה 
שאחשוורוש היה מפונק ונהנתן מספר אחד 

א רצה הוא קיבל באותו רגע... בהיסטוריה וכל מה שהו
באיזשהו מקום כל בן אדם ממעמד הביניים בדורנו 
אוחז בסטנדרטים האלו של אחשוורוש ועוד יותר 

 אתה קולט?? ממנו!!!  

עכשיו שתבין: כל הסיבה שאחשוורוש היה כזה בן 
אדם בלתי נסבל שכל מי שנזכר בו היה אומר אח 

וד מאוד חריג מא לראשו... זה רק בגלל שהוא היה יצור
כי הוא היה בן אדם שלשם שינוי כל  בנוף של פעם!!!

הוא  וכתוצאה מזהמה שהוא רצה קיבל באותו רגע... 
היה אדם חסר מודעות עצמית באופן משווע כפי 
שהסברתי... היות וכל דבר שהוא רוצה הוא משיג... אז 
אף פעם לא יוצא לו לעמוד מול כלוב בגן חיות שלו... 

ות שלו משתוללים... וכל רגע הוא רוצה וממילא הרגש
משהו אחר... והוא בבת אחת מאוכזב ושמח ועצוב 
ועצבני ומקנא ואוהב ושונא וצר עין והכל בעירבוביא 
אחת גדולה... יש לו משהו שמקפיץ לו את הדם והוא 
אפילו לא מצליח לזהות מה... הוא מפחד ולא מזהה 

ו שפעם היה אז זהממה... כי הכל אצלו בעירבוביא...  
 רק בן אדם אחד כזה!!!! ואילו היום כככולנו שם!!!

וממילא זו התפנית החדה שהתפתחה בשנים 
האחרונות...  פעם לבן אדם נורמלי היה מודעות 
עצמית!! כי הוא היה עם עצמו... הרגיש את עצמו... לא 
היו לו אפשרויות להגשים כל משאלת לב בכזאת 

לו אנחנו?? מהירות מטורפת שיש לנו... ואי
הטכנולוגיה המתקדמת שכ"כ רצתה לעזור לנו 
בחיים... הביאה את כולנו ביחד למצב שכולנו 
אשטיקאלע אחשוורוש שחש בראשו!!! כולנו 

מגשימים כמעט כל משאלת לב שלנו תוך שניות...  
ואני כבר לא מדבר על מי שנמצא ברשת... כי שם זה 
 מתבטא בשיאים בלתי נתפסים.. אתה רק רוצה

משהו... בלחיצת כפתור אחת אתה נוקם, אוהב, שונא, 
הכל...  בן אדם שכ"כ מהר יכול לפרוק רגשות... 
המשמעות היא שהוא סוחב איתו מידי יום אינספור 
שכבות של תחושות ורגשות ואין לו שום דרך לזהות 
למה הוא עצבני ולמה הוא נגד זה ובעד זה... הוא לא 

צור: מה הפלא שהיום שם לב מה המניעים שלו... בקי
רוב הבעיות שלנו יושבות לא על חוסר יראת שמים 

אלא על חוסר מודעות... יכול להיות לך יהודי 
מתוק מדבש... נשמה טהורה... בן של ה'... רק 
תקלף את השכבות שלו ו"ירוץ עבדך כמו איל..." 
וזה לא סתירה שהוא מתנהג כעת כמו אחשוורוש 

. מה יש?? יש לו שמנסה לבטל את בית המקדש..
 את המן ומאתיים בניו שעושים עליו רונדלים... 

--- 

שמהיום צריך לחפש  תכל'ס: לאן אני חותר??
איזה מטפל/ת רגשי/ת בדמות אסתר המלכה... 

 לקבוע לכה"פ שתי מפגשים מראש??

לא!!! אין עניין לקחת את אסתר למלכה... אסתר 
 זה כבר כיבוי שרפות.. אחרי שיש לנו כבר עסק

עם אחשוורוש שחש בראשו... כעת צריך מלכה 
כמו אסתר שתסדר לו את הראש.. אבל ההישג 

. אל תהיה המניעה..היותר אידיאלי זה בשלב 
אחשוורוש! אל תעשה לעצמך את זה! זו 

 המשימה!

המגילה מעמידה אותנו מול יצור נהנתן ורהבתן 
וראוותן שקוראים לו אחשוורוש... כדי שנזהר!! 

וצה להיראות מוקיון כמוהו אל אם אתה לא ר
תחזור על הטעויות שלו!! וכאן אנחנו נכנסים 

)אני  דחיית סיפוקים!!לסוגיה היהודית שנקראת: 

בכוונה לא משתמש בהגדרה התורנית שנקראת הסתפקות 
במועט, כי זה סדין אדום אצלנו... זה כבר נשמע לנו 

הסתפקות במועט זה  הסתגפות.... אז זהו שלא!!(
איך לא להיות חש בראש... אחשוורוש  טקטיקה

לא היה לו טוב זה בן אדם שבשורה התחתונה 
לא!!! ממש לא!!! ולמה?? כי בשביל  בחיים!!!

להנות נכון צריך מינימום של דחיית סיפוקים!! 
יום!! אי  782אי אפשר לעשות משתה במשך 

אפשר!!! זה סבל!! נראה אותך עושה שלושה 
שבילי להגשים כל ימים פורים?? מי שקריטי ב

משאלת לב באותו רגע... ליהנות הוא לא נהנה 
יותר... הדבר היחיד שיוצא לו מזה... זה איבוד 
טעם בכל דבר!!! ילד מפונק שמקבל כל מה 
שהוא רוצה... זה ילד שרע לו!!! זה ילד שעשקו 
ממנו את ההנאה המינימלית מופל מצופה או 
פסק זמן... בן אדם שמתקשה להתאפק מול 

חף של סיפוקים... המשמעות היא שהוא איבד ד
בהם עצמם!!! אל תמהר להתלהב  -את הטעם

מפלאפון שיש בו גם מצלמה וגם נגן... זה שיותר 
 מאושר זה לא יעשה אותך...!! 

יש לי בעיה במשפטים האלו... כי סו"ס אני צו"ל 
ומי שקורא שורות אלו יכול לטעון שאני מדבר 

.. אז אנא מכם... מתוך קנאה ואפלייה מתקנת.
הפתוחים שבנו... האייפוניסטים המפוקחים... 
תתגייסו למערכה... תסבירו לכולם עד כמה שזה 

 לגמרי ככה!!! תסבירו כמה זה אח לראש... 

תהיו כנים ותסבירו לאחים שלכם שעדיין לא 
נמצאים שם... תסבירו להם בעיניים דומעות עד 

 ם... כמה זה לא נתן לכם שום פיסת אושר בחיי

כן... אנחנו צריכים דווקא אתכם כאן!!! 
 תתגייסו...
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       ינה יוצאת לשטח להכנת התשתיות...היכונו: בשושן פורים הועדה המכ
 כן?? הם הגיעו...???  הם הגיעו!!!יענקי נכנס הביתה בסערה כולו משולהב... אבא... אמא... 

מהר לגינה האחורית... כן... הנה... אנחנו רואים אותם... ברוך ה'... ברוך הבא בשם ה'...  כולם... כל המשפחה ביחד רצים 
 הנה... הם כבר עובדים בקדחתנות... זהו!!! נפתחה עונת העליה לרגל...  

 כן... אנחנו משפחת יונדב... אנחנו מתגוררים בנחלת אפרים... דווקא יחסית די רחוק מבית המקדש... מרחק של שלושה
הדרך של עולי הרגלים לירושלים עוברת  ממש על הדרך!!!ימי מסע... אבל!!!! הפריבילגיה המיוחדת שלנו שאנחנו גרים 

ממש צמוד לשדה אחוזה שלנו... מרחק של חמישים מטר... ולכן לפני כל רגל אנחנו חווים את העליה לרגל עם כל 
אף פעם לא נהיים שבעים מלראות  . איזה מחזה מרנין שזה...הנשששמה... אנחנו פשוט רואים את זה מחלון הבית שלנו..

לראות רועה צאן מרוגש מהלך עם שני עדרים צאן מקושטים... עדר אחד שכתוב עלו שלט: בכורות!!!! ועוד  את זה!!!!
עם  עדר יותר גדול שכתוב עליו: מעשר בהמה!! לראות משפחות שלימות מתניידות במסירות נפש... אנשים, נשים וטף..

כלי נגינה מתוך שירה וזמרה קומו ונעלה ציון בית ה' אלוקינו... בקיצור: זה לשבת ולצפות בהם ולבכות ולבכות... מה יפו 
 פעמייך בנעלים...

 אבל מה אתה חושב??? שנשארנו שאננים?? אתה יושב שאנחנו יושבים וצופים בעולי הרגלים כאילו זה סרט?? 
של עולת הרגלים הוא פותח את הגינה השמאלית שלנו לרווחת עולי הרגלים... מה בשלב מסוים אבא החליט: שבעונה 

שנקרא "עצירה בשוליים..." אבא הידלה שם כרם כדי שיהיה צל... ויש שם כמה עשרות מקומות ישיבה לכל מי שרוצה 
)תלוי מתי... בערב  לנוח קצת ולהתרענן באמצע הדרך... אבא מחלק שם שתיה בשפע וגם פירות שגדלים אצלנו בשדה...

פסח אין לנו פירות... זה יותר בקיץ...( אנשים נחים קצת... מחליפים כח... וממשיכים הלאה בדרכם... ולפני פסח אבא גם 
מציע להם סיור קצר בשדה הסמוכה כדי לברך ברכת האילנות על כל שבעת המינים שב"ה גדלים אצלנו בשדה אחוזה... 

)כמובן לא בשנת  היא סגורה!! היא רשות היחיד שלנו. אנחנו מגדלים בה תבלינים וקצת ירקות...כן... הגינה הזו במשך השנה 

אבל ברגע שמתחיל שוב עונת העליה לרגל... אבא מסלק את המחיצה והגינה שלנו באותו רגע כבר לא רשות  שמיטה(
... בתקופה הזו הילדים לא משחקים היחיד אלא היא מקבלת הגדרה של קרן זוית הסמוכה לרה"ר ויש לה דין של כרמלית

 בגינה הזו בשבת!!! כי זה כבר לא רה"י... אלא כרמלית שאסור לטלטל בתוכה בארבע אמות... 
עכ"פ חודש אדר זה כבר לקראת תחילת העונה של העליה לרגל!!! ויש כמה אנשים קבועים שהם יורים את יריית 

 העליה לרגל מתחילה כעת ועכשיו... הפתיחה... כשאנחנו רואים אותם זה אומר שהנה... 
כן... בחודש אדר בית דין הגדול שולח פקודות  זה אגף התחבורה שמטעם בי"ד הגדול...תנחש מי הם האנשים האלו??? 

ומוציא לשטח רבבות שלוחי בית דין המפוזרים בכל ערי ישראל לרשימת ארוכה של מטלות... וכשמגיע ט"ו באדר יש 
תקן את הדרכים לעולי הרגלים... ואז הם מגיעים לכאן!!! ומתחילים לעבוד... מיישרים את משימה ממוקדת לצאת ול

הקרקע... סותמים כל מיני בורות בכביש... מסדרים את הניקוז... ובעיקר חוזרים ומסיידים את האזורים הטמאים שכולם 
הצבע יורד... ואז מגיעים עובדי עיריה ושוב  יזהרו ולא יתקרבו מפני אוהל הטומאה... כן... כמו במעבר חציה... מידי פעם

פעם צובעים... ככה גם בצבע האדום שמסמן לכולם איפה יש קברים... במשך החורף הצבע יורד ובט"ו באדר הלויים 
משרתי ה' מקבלים פקודה והם מופיעים יחד עם הפועלים שמטעם בי"ד והם דואגים לחזור ולצבוע ולסמן כדי למנוע 

ז!!!! כשאנחנו רואים אותם... אנחנו יודעים שבימים הקרובים שוב מתחילה העונה של העליה לרגל...  טומאת מת... וא
אגב: ממש ליד הבית שלנו יש באר!!!! ולקראת העליה לרגל... חלק מהעבודה של שלוחי בי"ד זה לסדר שוב את הפסי 

עכ"פ זו הקריאה שיענקי בא וקרא לנו... שבת... ביראות ואת הדיומדין ולהכשיר אותם להיקרא רשות היחיד לעניין שתיה ב
ו... ולא נותר לנו אלא להתחיל להתארגן... ובכן: שושי וחני... תלכו לגינה ותבדקו ואכן אנחנו רואים אותם עובדים כאן... 

טוף איזה מלפפונים וגמבות אפשר לקטוף ביומיים הקרובים... כי מה שלא הולך להתבשל ביומיים הקרובים... אפשר לק
 אותו... כי... כי אנחנו לקראת פינוי הגינה... 

--- 
פה ממול... באחת השדות הקרובות... יום אחד נמצא יהודי הרוג אגב: בחורף האחרון היה פה סיפור לא פשוט בכלל!!!! 

ה הוא באדמה!!! לא נודע מי הכהו... אל תשאל מה שהיה פה... הגיעו סנהדרי קטנה של כ"ג מהעיר הסמוכה ומדדו לאיפ
יותר קרוב... איזה עיר בדיוק צריכה להביא עגלה ערופה... אבל חכה!!! אל תשכח שמת מצוה קונה מקומו!! וקברו אותו 
במקום!! באמצע השדה של חבר שלי... ותחשוב שהקבר הזה נמצא מרחק של שלושים מטר מהתוואי של הדרך הטהורה 

בדרך כלל כשיש לך דרך של עולי רגלים... משתדלים שכל  רגיש זה??אתה יודע מה שזה?? אתה יודע איזה לעולי רגלים... 
השוליים בצדדים וכל האזור יהיה סטרילי לגמרי... בלי שום חשש אפילו רחוק של טומאה... וכאן יש לך קבר גמור במרחק 

"מסלקים אותו  של כלום!!! אבל מה אפשר לעשות... מת מצוה קונה מקומו... אם היו מוצאים אותו בדרך עצמה... היו
לצדדים..." אבל ברגע שמצאו אותו בשדה הסמוכה... אז אין מספיק הצדקה להזיז אותו... ולכן הוא קנה מקומו... אבל 
תכל'ס... זה עדיין מלחיץ!!! עכ"פ סקרו את הקבר בסיקרא!!!! ובמקביל בדרך מול אותו מקום!!! הציבו תמרור של 

 בכלל!!!! אפילו לא פסיעה. אזהרה חמורה שלא לזוז לשוליים הימניות
---  

עכ"פ מט"ו באדר אנחנו כבר מתחילים להרגיש תכונה... עובדים פה בכביש... והנה!!! התחילה העונה... אז בי"ח אדר 
תמיד יש לנו כבר כמה אורחים קבועים שתמיד מגיעים בתאריך הזה... זה העולי רגלים הכי הכי ראשונים... מי שכבר בי"ח 

ושלים זה מסגיר את האישיות שלו... זה אומר שהוא מסוג העוייבדי ה' הגדולים שכבר מכ"ג באדר מתחיל באדר עולה ליר
ה"מילואים" הם צריכים להיות בלשכת הגזית... כמובן שיש כאלו ימי העבויידה של חודש ניסן... זה אנשים שכבר מ אצלם

כת הגזית בתקופה הזו... אל תשכח שרבן גמליאל שהם מוכרחים להיות קרובים לנייעס העדכני שכל הזמן מתעדכן בלש
כל בוקר יושב ודורש ב"פירקא" של הלכות החג ואלפי צורבא מרבנן יושבים ומקשים ומפרקים והדברים מאירים 

 ושמחים... 
בקיצור: זה סוג העולי רגלים שמתחילים לטפטף כבר מאמצע חודש אדר ועד ר"ח ניסן... אבל מר"ח ניסן העסק מתחיל 

ת עמוס... ומיום ליום זה נהיה יותר ויותר... ומה אתה חושב לאורך כל הציר של הדרך יש אנשים שמתפרנסים להיו
 ומוכרים כל מיני דברים... קדרות חרס... סכיני שחיטה... קופיץ... וגם תכשיטים לחג... 

בעולי וב חוזרת ומתמלאת היא שאבל אל דאגה... מהר מאוד ... געת ומתרוקנתנר ואז לאחר פסח שוב הדרך לאט לאט
 הביכורים... בקיצור: בקיץ יש פה תנועה ערה כמעט כל הזמן אבל חג השבועות... ואז מגיע העונה שללקראת הרגלים 

  .... ואפילו בוצידווקא בחורף העסק די יבש..
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 בקרוב ממש
 פורים!!! יום של תפילה )בין הייתר...(

בתפילת יום הפורים יש דעה מעניינת בראשונים 
)שאמנם לא נפסקה להלכה( שצריך לומר בפורים 

 תחנון!!!
אה... אבל לפורים יש דין של יום טוב וקיי"ל שבמועד 
לא אומרים תחנון?? אבל לא!!! פורים זה משהו 
אחר!!! היות וכל המועד של פורים זה בגלל "דברי 

המעלה הנשגבה של הצומות וזעקתם..." דהיינו כל 
פורים זה דווקא בגלל שיהודים צעקו "קלי קלי למה 
עזבתני" אם ככה אז אדרבה... דווקא אמירת תחנון הכי 
מתאימה ליום הזה... אז שוב: למעשה לא נפסק הלכה 
כדעה זו... אבל מה שבטוח שאת רוח הדברים אנחנו 

 יכולים לאמץ... כלומר: מה טמון בזה???
מועד!! זה יום טוב!!! אבל למה?? בגלל נכון... פורים זה 

שגילינו ביום הזה שתפילות מתקבלות... אם ככה: מה 
יכול להיות עונג יותר גדול ליהודי ביום טוב שכזה... 
פשוט ליפול על פניו ולזעוק גוואלד... ה' תושיע אותי 

 ותגאל אותי מהני חבילין דמעיקין עלי... 
י שמצליח אין לך משתה ושמחה יותר גדולה מיהוד

להפנים שהישועה שהייתה בפורים היא רלוונטית גם 
בשביל המצב הפיננסי שאני נמצא בו או הילד המאתגר 

 והשידוך המתעכב... 
לדור ותקוותם  לנצח!!!להפנים ש"תשועתם היתה 

  ודור!!!
בינינו... עם כל הכבוד לפורים... אנחנו אנשים 

בשושן נימוסיים... ואם מרדכי ואסתר וכל היהודים ש
כ"כ שמחים וצוהלים על הנס שה' עשה להם... אז 
אנחנו נשתדל להשתתף בשמחתם... לא נהרוס להם 
את השמחה הגדולה... אבל בינינו... גם אני צריך 
ישועה... ומה יהיה איתי?? קשה ליהודי לשמוח כשיש 

 כמה דברים שעדיין לא מסודרים בחיים... אז זהו!!!! 
בלתי נפרד מהמשתה  עצה טובה לי אליך... כחלק

והשמחה של פורים... תפוס איזה חצי שעה פנויה... 
ככה במנחה!!! ותשפוך צקון לחשך לה' על כל מיני 
מצוקות משמעותיות שמעיקות עליך במשך השנה... 
מתוך נקודת הנחה שהישועה של פורים היא לא ספר 
דברי הימים למלכי מדי ופרס... הישועה הזו היא "כל 

!! יש לה תוקף וקיום ליום יום!! להודיע תוקף לקיים"!
שכל קוויך לא יבושו... ואם ככה... תפרוץ בזעקה 
מעומק לב לאבא שבשמים על מה שחסר לך... על 
משאלות לב שתקועות אי שם... כן... קח בחשבון שיש 
כל מיני מחדלים בחיים שהתרגלת אליהם... זהו... 

עמים התייאשת מלקוות להיוושע בהם... )ויתכן שלפ
זה הדרך, לא להתייאש, אלא לקבל באהבה( אבל 
בפורים מותר לך... סו"ס בפורים זה חוקי לצאת 
מהגדר... בפורים מותר לך לזעוק אבא שבשמים תגאל 
אותי!!! אתה כל יכול!!! תן לי דמי פורים... תן לי משהו 

 חדש ומרענן בחיים... שישמח אותי... 
והכי הכי: אל תבכה!!!! תזעק!!! אל תתן דמי לו!! 

תסיים את התפילה לפני שאתה מתפלל לה'... אנא תן 
לי את כח התפילה... תן לי את התקווה בך יתברך 
להמשיך לזעוק ולהתפלל... אחרי שסיימת את התפילה 
אל תכנס לבור... מיד תיטול ידיים... תאכל כמה כזיתים 

)רק לא על בטן ריקה.. כי אני לא אנקה ותתחיל לשתות יין 

כלומר ככה: בדרך כלל לא אומרים תחנון  יך(אחר
במועד!! למה?? כי תחנון זו זעקה מעומק לב... ובדרך 
כלל תפילה מציפה כאב.. ובמועד אסור להיות עצוב... 
אבל בפורים זה פחות בעיה... למה?? כי בפורים אני 
מגיע עם רקע מקדים ש"להודיע שכל קוויך לא 

ז אין לי בעיה יבושו"!! ברגע שזה עומד לי בראש א
להציף כאב... כי אני פה בדרך לחבוש את הכאב הזה.. 
ומיד אחרי התפילה והזעקה אני נוטל ידיים באמונה 
ובשמחה ושותה יין מתוך תקווה "לך אכול בשמחה 
לחמך ושתה בלב טוב את יינך כי רצה אלוקים את 

 מעשיך". 
  

 
 



“ 

 

 קצר ולעניין: מה הנקודה הרלוונטית אלינו בפורים?
על מגילת אסתר יש הרבה וורטים יפים... אבל בינינו לבין עצמנו אם אנחנו כנים ואנחנו רוצים 

 באמת לגשת ללב של הנקודה!!!
הכלל והפרט... וכשה' מפגין כעס הוא במילים  סו"ס אנחנו נמצאים בתקופה לא פשוטה... צרות

אחרות אומר: אני רוצה רצינות!!! אני רוצה שתקראו את המפה נכון!! ותעשו איזה תפנית... 
תפסיקו להגיד וורטים ולמרוח את העניינים... אני רוצה רצינות!!! זה במילים אחרות מה שה' אומר 

צינות בתוך פורים... אז קדימה!!! כאן זה לא לנו ברגעים של תוכחה... אז למי שמחפש אי של ר
 וורט... כאן זה מפה!!!  

ובכן: הנקודה שהכי נחוצה ורלוונטית אלינו שאנחנו אמורים להתעכב עליה במגילת אסתר זה 
על לא הנתון היבש שרבי שמעון בר יוחאי מגלה לנו שעם ישראל נתחייבו בעונש החמור ביותר 

מסעודתו של אותו רשע ולא היה בזה שום איסור רשמי... זה היה  כן... הם בסה"כ נהנו דבר!!!!
מותר וזה היה אפילו בהשגחה של מרדכי... ובכל זאת הם נענשו... ולא סתם נענשו אלא בעונש 

 החמור ביותר!!! בקיצור: שים לב לקוטביות:
 !!!! הקלה ביותרהעבירה  ---על ---חמור ביותרהעונש ה

ון אפשרות כזו שיהודי יכול להיות גלאט כשר ולקיים את כל זאת אומרת: צריך לקחת בחשב
השו"ע... ולהקפיד קלה כבחמורה... ובכל זאת זה לא סתירה שה' ממש ממש לא מרוצה וכועס 

 בעוצמות של חיוב כליה... 
 זה הפואנטה של פורים! ולמוקש הזה אנחנו אמורים להיצמד!!!

פורים... ואם לא הבנו את זה לא עשינו כלום... כי שוב... תבין: אם הבנו את זה... יצאנו ידי "חובת" 
אם יצאנו מפורים עם מלא מלא מצוות וחיזוקים... זה לא יעזור... כי כפי שסיכמנו... זה כל הסיפור 
של פורים... אתה יכול להיות בסדר גמור ובכל זאת ה' כועס עד כדי חיוב כליה... ואת זה אנחנו 

 הסיכון המפחיד ביותר הזה...רוצים למנוע!!! את 
--- 

מה היה כ"כ נורא בליהנות מסעודתו  מה זה ה"דבר" הזה? באמת על מה עם ישראל נתחייבו כליה?
 תאר לעצמך אבא יושב מול בנו יחידו בארוחת בוקר...  ובכן: של אותו רשע בו בזמן שזה מותר??

 הוא שואל את הבן שלו: מה נשמע?? והילד לא עונה... 
הוא אז איך אתה מרגיש? והבן שלו חצי שומע חצי לא... כן... לא... עונה תשובות יבשות... בקיצור: 

הוא באמצע לשמוע איזה קו נייעס  הכשר!!!!למה?? הראש שלו במכשיר... במכשיר   לא פה!!!
 כשר למהדרין... 

יתי או לא?? אתה מסכים אאני חושב שארוחת בוקר שכזו היא לא נעימה בשביל אותו אבא... 
אולי כי... כי "קשה תרבות רעה בתוך ביתו של אדם יותר ממלחמת גוג ולמה?? מה הבעיה?? 

אין פה שום תרבות רעה... הכל בסדר... הכל גלאט... אנחנו לא מדברים  לא!! ממש לא!!ומגוג..."?? 
. למה בכל זאת לא פה על סמארטפון... אנחנו מדברים על פלאפון כשר למהדרין ו... ובכל זאת... נו..

אתה הבן שלי... תהיה  אתה לא איתי!!!נעים לאבא לשבת בכזו ארוחת בוקר?? כי... כי ההלו, 
חיכיתי לך... התפללתי  תהיה ממוקד!! תהיה איתי!!!איתי... תדבר איתי... תסתכל לי בעיניים... 

היה לי לבן..." ואם הבן שיהיה לי בן.. התפללתי לה' לזכות בבן משלי... ש"אני אהיה לו לאב והוא י
שלי הגיע הבייתה לבין הזמנים ותכל'ס הוא לא איתי אפילו רגע אחד... הוא כל הזמן עסוק בלשלוח 
הודעות ובלהקשיב לעדכונים והוא לא פה... אז בני בני... איפה אתה?? תהיה איתי!!! למה אתה 

מחיש... בא נשתמש בסדין ואתה יודע מה... לצורך העניין כדי לה לא מסתכל לי בעיניים...??
שאני לא אהיה איתו או שאני  שאלה לי אליך: מה יותר מפריע לאבא שבשמים???האדום... 

שים לב: לא שאלתי מה יותר אסור?? אלא מה  חלילה אוכל היתר מכירה?? אה... מה דעתך??
 רוצה שאני אענה לך מניסיון איש??  יותר מפריע לה'??

יפה... הזהרתי אותו שלא יקח קרמבו מהארון למעלה והוא כן לקח...  הילד שלי לפעמים לא מתנהג
מפריע לי שהוא לפעמים לא מתנהג יפה... אבל עדיין... יש משהו אחד שעוד יותר מפריע לי!!! 

 תנחש מה?? 
זה הרבה יותר הפריע  כשהוא עדיין לא היה...פעם!!!! אני נזכר שפעם.. כשעדיין לא היה לי ילד!!! 

כשהוא לא מתנהג יפה וזה מצער אותי... אני עדיין זוכר להודות לה' שיש לי אותו!!! יש לי לי... גם 
אז בסיידר... לפעמים הוא לא מתנהג יפה... אז הוא אוכל היתר מכירה וגונב קרמבו בלי ילד...  

י הוא מסתכל על הוא פה!!! הוא איתי!!!רשות... טוב... נחנך אותו... נלמד אותו... אבל לכה"פ 
)אגב: אסור להוציא שם רע, הילד שלי אף בעיניים שובבות ואני כבר רואה שהוא לקראת התעלול הבא... 

המסר הזה הוא   פעם לא גנב קרמבו... דווקא לא בגלל שהוא ילד טוב... אלא בגלל שהקרמבו נמצא באמת מאוד גבוה...(
דע מה מותר ומה אסור... אסור יהודי פשוט לא מבין מסרים שכאלו... יהודי פשוט יו לא עממי!!!

לגנוב קרמבו... אסור לאכול היתר מכירה... ואם יש לי מחשב עם אינטרנט חסום ואין בזה שום 
בעיה אז מותר... מה הבעיה... אבל אותו "איש יהודי" ש"היה בשושן הבירה" וניסה בשעתו להסביר 

גנון יחסים בין אבא ובן שיש דברים לנו שאצל יהודי לא הכל מתחיל ונגמר במותר ואסור... יש גם מנ
שגם אם הם מותרים... סו"ס אבא רוצה שהבן יהיה איתו... יהיה מחובר אליו... מחובר לאינטרסים 
שלו... וכלל ישראל לא הבינו בשעתו מה מרדכי עושה עסק... הם ביקשו ממנו נימוק... איפה זה 

.. אבל לא!!! כי הגיד להם אשר הוא כתוב בשו"ע... הם רצו שהוא יכתוב על זה תשובה הלכתית.
יהודי!!! הוא הצביע על הלב שלו ואמר: זה כתוב בלב של יהודי!!! יש דברים שיהודי מבין אותם... 
יש דברים שזה שייך לתקנון ולא לספר ולמרות שזה מעוגן בחוק זה יכול להיות כ"כ מהותי עד כדי 

יודעים מאיפה זה נפל עליהם... זה לא כך שעם ישראל מתחייבים כליה באופן פתאומי והם לא 
בגלל עבודה זרה גילוי עריות שפיכות דמים... לא בגלל חוסר צניעות... ולא בגלל ביטול תורה, וגם 

אלא בגלל שהם נהנו מסעודתו של אותו רשע לא בגלל שהיה להם חשמל לא כשר בשבת... 
 !!  למרות שהיה לה את החסימה המהודרת בהכשר של מרדכי! למרות!!!

מה יש?? מישהו יכול להסביר מה כבר יכול להיות כ"כ גרוע בליהנות מסעודת אחשוורוש??  
דבר אחד ברור כשמש בצהרים: כנראה שזה מאוד מאוד הפריע  במילים אין על זה תשובה!!! 

 בקיצור:לאבא שבשמים... וזה הפריע ברמות כאלו בלתי נתפסות שהחבילה כמעט התפרקה... 
אנחנו פוגשים את הנימים העדינים והעמוקים שאבא שבשמים מצפה מאיתנו במגילת אסתר 

מערכת יחסים שהיא מעבר למה שכתוב בספר... וזה לא המלצה... זה דבר שעלה לנו במחיר של 
כמעט חיוב כליה!!!! אתה יכול להיות אברך בן עליה... מדקדק קלה כבחמורה, מקפיד על יבול נכרי 

ערבה הצפונית... וזה לא סתירה שיכול להיות שאני עושה משהו שמאוד ולא קונה ירקות אפילו מה
מאוד מפריע לאבא שבשמים... ואם אני ממלא את עצמי ונהנה מאיזה רשע אחד שמפרסם את 

הקשקושים של באינטרנט החסום... גם אם זה יהיה כשר... יתכן שזה מאוד מפריע לאבא 
ת ממנו?? אז מה וזה מותר... לכן שבשמים!! למה אתה לא איתי?? למה בחרת ליהנו

 אתה לא איתי?? 
--- 

 כלפי מה הדברים אמורים??
אחת העבודות הקשות במקדש זה להסביר לחרדי משלנו מה הבעיה באינטרנט הכי כשר 
עם חסימה הכי טובה.... נתבקשתי כמה פעמים לכתוב מאמר הסברה עבור החרדי הירא 

בין שלמרות זאת הוא עדיין חשוף לסכנות והחרד שיש לו את החסימה הכי טובה... שי
 רוחניות!!!

 ואני מוכרח לציין שמאוד מאוד קשה להסביר את זה... ולמה?? 
כי מה אעשה... באמת אין סכנות!!! מה שנכון נכון... אם היו סכנות רוחניות היה קל 
להסביר... מה נעשה שאין... אם היה אפשר למצא סדקים בחסימה של נטפרי או אוקי 

ולהוכיח לך שהנה... תראה איך שאפשר לפרוץ את  )ועוד כמה חסימות מהודרות נוספות(יל מי
החסימה ותראה לאיפה אפשר להידרדר עם זה... זה היה דווקא מאוד מקל על מערך 

)ואגב: באמת חלק מהחסימות ההסברה... הנה... תראה איזה קלקולים יכולים לצאת גם משם... 
מים החסימה נופלת ואז באמת יש נפילות גדולות... וביודעי ומכירי על כאלו הם באמת פחות טובות, ולפע

אבל מה נעשה... שמדובר באמת בחסימות  שנפתח להם חזית רוחנית בעקבות נפילת הרשת(
טובות!!! ואני לא מהסוג שמחפש למצא פרצות מתחת הריצפה ולהוכיח שזה לא טוב... 

כיחים שאין הבדל בין זה למשהו פחות טוב... וכן הלאה... וחוץ מזה )כי בדרך כלל זה משרת בעיקר את אלו שמו
  (אף אחד לא שילם לי לפסול מישהו... אם תשלמו נדבר 

 אז זהו!!! שבכל זאת!!! למרות שהרשת לא נופלת והכל בסיידר... 
בכל זאת יש פה סכנה רוחנית!!! דא עקא שהסכנה הזו היא משהו ברובד הרבה יותר 

שהחרדי השטחי והרדוד לא אמור להבין את זה... אז מה עושים??? כאן פנימי ועמוק 
הכי קל זה להגיד לחרדי המצוי... תקשיב... יש בזה דברים מאוד גרועים... ואל תשאל... 
מה שנקרא: גישה מערכתית!!! אל תתווכח... אמרתי לך שיש פה בעיות ותכופף ראש 

ך באמת לדבר עם מי שלא מבין עניין... ותעשה מה שאומרים לך... ויתכן מאוד שככה צרי
אז זהו!!! שהפעם המאמר הזה מיועד לאלו שמתעקשים להבין... ואני מבין אותם... אבל 

 תבינו!!! מי שמתעקש להבין זה רק בתנאי שהוא מספיק ברמה בשביל להבין עניין... 
שמונה  אז זהו!!! שאנחנו כעת לא מדברים על נפילות רוחניות מהסוג של האמא שעזבה

וזה ילדים ונהייתה חילוניה וכדו'... אנחנו כעת מדברים על רובד הרבה יותר פנימי... 
 הנושא של פורים!!!!!

הבעיה באינטרנט הכי חסום והכי כשר שהוא פשוט ממכר... נקודה!!! ושאף אחד לא 
ז אני לא יבלבל לי את המוח... כי... כי בזה גם אני כבר מבין לצערי...  וברגע שזה ממכר... א

פה!!! וברגע שאני לא פה!!! זה האסון!!!! לאבא שבשמים זה מספיק... הוא לא צריך 
ילות וטריפות בסעודת אחשוורוש ללא חסימה... גם כשיש חסימה מהודרת כל נבאושאני 

של מרדכי אבא שבשמים כועס... איפה אתה בני... למה אתה לא איתי?? למה אתה נהנה 
 ה איתי???מהרשע?? למה אתה לא נהנ

 א מפיג את השעמום שלך אצלי?? למה אתה בורח לשם?? למה אתה ל
--- 

לי יש בבית גישה למייל.. ואני מוצא את עצמי בעבודה עצמית לא לבדוק כמה פעמים 
יע מישהו... כמו שפותחים את הפריז'ידר לראות אם נולדה שם עוד איזה ביום אם הג

ואתה  אני נלחם עם עצמי יום יום לא ללכת למייל... וזו עבודה יומיומית!!!עוגת גבינה... 
מבין לבד שאם כל שעה אני רוצה לפתוח את המייל... זה לא עניין של טירחא!!! יש פה 

... האם הגיע שם משהו... וזה עוד ברובד הכי משמעות שאני לא פה... הראש שלי שם
בסיסי של מייל בלבד... אז מה תגיד על מי שמקבל ונחשף לנייעס ולעדכונים שוטפים 
בכל רגע נתון... מה קורה הרגע בסוריה... ומה ההתפתחות הדרמטית במחלוקת פלוני 

 ובהשמצות אלמוני... 

והכי הכי: אתה לא אתה לא בבית... אתה לא עם האשה והילדים...  ה!!!אדוני: אתה לא פ
אני רוצה להגיד לך כלל ברזל: על כל חצי שעה גלובלית שאתה יושב מול המייל...  עם ה'...

כי בחמש דקות שנחשפת לחדשות  אתה לא פה!!!יש לפחות ארבע שעות נוספות ש
מסוימות...  הנתון ממשיכים ללוות אותך אח"כ... ואתה כל הזמן מחכה לחמש דקות 

אבא שבשמים רוצה שאני  אני לא פה!!!מול המחשב...  בקיצור:  הבאות שתוכל להיות
אהיה איתו ואני לא איתו!!! ופה מתחילה הבעיה... לך תסביר לחרדי שטחי מה הבעיה לא 
להיות עם ה'... מה הבעיה לא להיות פה... הוא בכלל לא ב"תורת..." ממתי הוא היה פה... 

... שעליו מדברים שצריך להיות כאן... אבל הוא הזה ש-הוא עדיין לא יודע בכלל מי זה ה
אברך בן עליה שמבין עניין... יודע שה' רוצה אותי איתו!!!! ה' רוצה שאני אהיה ממוקד 
איתו!!! ובינינו... אם ההטחת דברים שלי לא מתאימה לך אתה לא חייב להסכים איתי... 

ם הילד שלנו דא עקא שהילדים הם הראשונים שמזהים את החולשה הזו... לא לחינ
)וזה עוד במקרה הטוב... כי אם הוא כבר לא עושה מדבר "יותר מידי בקול" כשאנחנו מול המחשב... 

לך את זה... זה אומר שהצלחת לסתום לו את הפה במתוקים או בשלל סחטנויות שהוא זיהה שזה הזמן להוציא 

אתה מבין טוב מאוד על מה אני ובינינו...  ממך... ואח"כ זה פוגש אותך בחוסר גבולות מול הילדים(
מדבר... ואתה גם מבין לבד שאני בכוונה מדבר על הילדים ו... ו... ולא על האשה... כי זה 

  כי זה ככה!!כבר בשיחות יותר סגורות... ואל תגיד לי שזה לא ככה!!! 
בקיצור: הבעיה היא לא העבירות שיש באינטרנט... זה לא הלשון הרע שיש שם... ולא 

שעלולה ליפול ומי יודע לאן תגיע... זה נכון בייחס לאלו ש"לא בתורת" אבל מי הרשת 
שהוא ב"תורת..." הגיע הזמן שנבין שה' רוצה שנהנה ממנו!!! שנהנה מהמתנות שהוא 
נתן לנו... שנפיג את השעמום שלנו מולו!! בקיצור: שנהיה איתו!! וזה חשוב לבורא עולם 

 "מפני מה נתחייבו וכו'..." לא ברמה של המלצה אלא ברמות של 
 מרצוןאם נצא מפורים בקבלת התורה ברצון ונחליט להציב לעצמנו גבולות בנושאים אלו 

 לנצח ותקוותם לדור ודור...  תיאז שושנת יעקב צהלה ושמחה... תשועתם הי
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